
                                                                                                                    

 
 
 

 
 
 

ΔΕΛΤΙΟ ΤΥΠΟΥ  
 

Θέμα «Διαδικτυακή Συνέντευξη Τύπου για το Πρόγραμμα Στήριξης και Ενίσχυσης Μικρομεσαίων 

Επιχειρήσεων για την ανάπτυξη βιώσιμων οικονομικών δραστηριοτήτων χαμηλού ανθρακικού 

αποτυπώματος στις Π.Ε. Κοζάνης, Φλώρινας και  στο Δήμο Μεγαλόπολης της Π.Ε Αρκαδίας» 

 

Διαδικτυακή  Συνέντευξη Τύπου παραχώρησαν σήμερα Τετάρτη 10 Νοεμβρίου 2021 και ώρα 12:00  ο 

Πρόεδρος της Συντονιστικής Επιτροπής του Σχεδίου Δίκαιης Μετάβασης (ΣΔΑΜ) κ. Κων/νος 

Μουσουρούλης, ο Πρόεδρος του Δ.Σ. του Πράσινου Ταμείου κ. Ευστάθιος Σταθόπουλος  και ο Πρόεδρος 

του Δ.Σ. του ΕΦΕΠΑΕ κ. Πλάτων Μαρλαφέκας για το Πρόγραμμα Στήριξης και Ενίσχυσης Μικρομεσαίων 

Επιχειρήσεων για την ανάπτυξη βιώσιμων οικονομικών δραστηριοτήτων χαμηλού ανθρακικού 

αποτυπώματος στις Π.Ε. Κοζάνης, Φλώρινας και  στο Δήμο Μεγαλόπολης της Π.Ε Αρκαδίας, που 

χρηματοδοτείται από το Πράσινο Ταμείο στο πλαίσιο του ΣΔΑΜ. 

 

Ο κ. Κωστής Μουσουρούλης στην τοποθέτησή του αναφέρθηκε στην στρατηγική του ΣΔΑΜ και στην 

αναγκαιότητα διαφοροποίησης του ενεργειακού μίγματος στις λιγνιτικές περιοχές μέσα από ένα πλέγμα 

δράσεων και έργων που στοχεύουν στη διατήρηση της απασχόλησης και στην ανάπτυξη βιώσιμων και 

περιβαλλοντικών επενδύσεων, επισημαίνοντας ότι ήδη από το 2011 ξεκίνησε η απολιγνιτοποίηση του 

ενεργειακού μίγματος της χώρας. Παράλληλα, ο κ. Μουσουρούλης αναφέρθηκε στις διαδικασίες που 

απαιτήθηκαν προκειμένου να προκηρυχθεί το συγκεκριμένο πρόγραμμα το οποίο χαρακτήρισε 

στοχευμένο και καινοτόμο, πρόγραμμα ορόσημο, το οποίο όπως ανέφερε αποτελεί προγεφύρωμα για 

την προκήρυξη αντίστοιχων δράσεων στο πλαίσιο της νέας προγραμματικής περιόδου 2021-2027, ενώ 

ακολουθείται μία γραμμική διαδικασία διαχείρισής του με την συμβολή του Πράσινου Ταμείου και του 

ΕΦΕΠΑΕ, τον οποίο καλοσώρισε στην οικογένεια των φορέων συνεργατών του ΣΔΑΜ. Επίσης, ο κ. 

Μουσουρούλης αναφέρθηκε στο γεγονός ότι για πρώτη φορά χρησιμοποιούνται οι πόροι του Πράσινου 

Ταμείου μέσω ανακύκλωσης και απόδοσής τους στις επιχειρήσεις των λιγνιτικών περιοχών και 

ευχαρίστησε τον Πρόεδρο του Πράσινου Ταμείου κ. Στάθη Σταθόπουλο για τη συμβολή του και τη 

συνεργασία τους. 

 



                                                                                                                    

 
 
 

 

Τέλος, ο κ. Μουσουρούλης αναφέρθηκε στην μέχρι τώρα πορεία υλοποίησης της Δράσης, στην οποία 

μέχρι σήμερα έχουν υποβληθεί 41 αιτήσεις με δημόσια δαπάνη 5,6 εκ. ευρώ καλύπτοντας ποσοστό 

57,76% της συνολικής δημόσιας δαπάνης, ενώ πάνω από το 50% των επιχειρήσεων είναι πολύ μικρές. 

 

Ο κ. Στάθης Σταθόπουλος στην παρέμβασή του αναφέρθηκε στην προβληματική κατάσταση που υπήρχε 

στο Πράσινο Ταμείο όταν ανέλαβε τα καθήκοντά του και στην εργώδη προσπάθεια που έχει καταβληθεί 

τα δύο τελευταία χρόνια προκειμένου το Πράσινο Ταμείο να μπορεί να συμβάλλει καθοριστικά στο 

σχεδιασμό και την υλοποίηση της πράσινης πολιτικής ανάπτυξης και αντιμετώπισης της κλιματικής 

αλλαγής από την κυβέρνηση. 

 

Χαρακτήρισε τη Δράση πρωτοπόρα και εμβληματική που παρέχει πολλά πλεονεκτήματα στις 

επιχειρήσεις, όπως το υψηλό ποσοστό επιχορήγησης που φθάνει το 80%, μεγάλη γκάμα επιλέξιμων 

δαπανών που επιχορηγούνται και πληθώρα επιλέξιμων δραστηριοτήτων (ΚΑΔ) ενώ επίσης, με 

νομοθετική πρωτοβουλία της κυβέρνησης το 70% της ενίσχυσης είναι απαλλαγμένο από υποχρεώσεις 

φορολογικής και ασφαλιστικής ενημερότητας. 

 

Συμφωνώντας με τα στοιχεία που ανακοίνωσε ο κ. Μουσουρούλης,  ο κ. Σταθόπουλος ανέφερε ότι 

βρισκόμαστε κοντά σε εξάντληση του διαθέσιμου προϋπολογισμού σε σύντομο χρονικό διάστημα και 

πριν την καταληκτική ημερομηνία το Μάρτιο του 2022, καθώς εκτός από τα 41 σχέδια που υποβλήθηκαν 

μέχρι σήμερα καλύπτοντας το 58% του διαθέσιμου προϋπολογισμού, 80 σχέδια είναι ήδη σε διαδικασία 

επεξεργασίας τα οποία αν υποβληθούν θα εξαντλήσουν τους διαθέσιμους πόρους. 

 

Επίσης, ο κ. Σταθόπουλος, ανέφερε ότι στο επόμενο διάστημα σχεδιάζονται και άλλες δράσεις του 

Πράσινου Ταμείου. Ήδη τρέχει το 1ο πρόγραμμα με επτά (7) άξονες, ενώ πρόσφατα υποβλήθηκε και ένα 

δεύτερο (2ο) πρόγραμμα στο ΥΠΕΚΑ με το συνολικό προϋπολογισμό και των δύο προγραμμάτων στα 60 

εκ.ευρώ.  Συνολικά όπως ανέφερε ο Σταθόπουλος με τον κ. Μουσουρούλη ο προϋπολογισμός που θα 

διαχειριστεί το Πράσινο Ταμείο μέχρι το 2027 εκτιμάται ότι θα ανέλθει σε 280 εκ. ευρώ. 

 

 



                                                                                                                    

 
 
 

 

Τέλος, ο κ. Σταθόπουλος αφού ευχαρίστησε τον ΕΦΕΠΑΕ και τον κ. Μουσουρούλη για τη συνεργασία 

που υπάρχει στην υλοποίηση της Δράσης, διαβεβαίωσε ότι το Πράσινο Ταμείο με όλους τους πόρους και 

τα μέσα που διαθέτει για να υπηρετήσει την πράσινη πολιτική των επενδύσεων και να αποτελέσει 

βασικό υπόβαθρο για την ανάπτυξη της χώρας για την επόμενη περίοδο. 

 

Ακολούθως, το λόγο έλαβε ο Πρόεδρος του ΕΦΕΠΑΕ κ. Πλάτων Μαρλαφέκας ο οποίος αφού 

ευχαρίστησε τους κ.κ. Μουσουρούλη και Σταθόπουλο για την εμπιστοσύνη τους στον ΕΦΕΠΑΕ να 

αναθέσουν την υλοποίηση της Δράσης, αναφέρθηκε στη σημασία του προγράμματος, τονίζοντας ότι 

πρόκειται για είναι πολύ σημαντικό και απόλυτα επίκαιρο πρόγραμμα, καθώς η κλιματική αλλαγή και 

γενικότερα η πράσινη ανάπτυξη θα κυριαρχήσουν στην εθνική και ευρωπαϊκή ατζέντα των επενδύσεων 

τα επόμενα χρόνια, το οποίο θα αποτελέσει ισχυρό στήριγμα στις επιχειρήσεις για την προσαρμογή τους 

στα νέα δεδομένα.  

 

Ο κ. Μαρλαφέκας ανέφερε τα βασικά καθήκοντα που θα εκτελέσει ο ΕΦΕΠΑΕ ως Φορέας υλοποίησης 

του προγράμματος ενώ επίσης παρουσίασε βασικά στοιχεία της ταυτότητας του ΕΦΕΠΑΕ αναφέροντας 

ότι είναι φορέας με εθνική εμβέλεια, αποδεδειγμένη εμπειρία, τεχνογνωσία και αξιοπιστία που στηρίξει 

την επιχειρηματικότητα και στέκεται αρωγός στο πλευρό της Πολιτείας στη διαχείριση προγραμμάτων 

επ’ ωφελεία του ιδιωτικού τομέα, επιδεικνύοντας συνεχή αποτελεσματικότητα, υψηλή ποιότητα 

υπηρεσιών και ετοιμότητα. Όπως τόνισε, η μέχρι σήμερα συνεισφορά του ΕΦΕΠΑΕ έχει αποδειχτεί 

επιτυχημένη και ιδιαιτέρως χρήσιμη για την αναπτυξιακή πορεία των ΜΜΕ στη χώρα μας, κάτι που έχει 

πιστοποιηθεί τόσο από τις υπηρεσίες της χώρας όσο και από την Ε.Ε. 

Ακολούθως, ο κ. Μαρλαφέκας παρουσίασε ορισμένα αριθμητικά στοιχεία από τη μέχρι σήμερα 

δραστηριότητα του ΕΦΕΠΑΕ σύμφωνα με τα οποία ο Φορέας διαχειρίζεται συνολικά περίπου 100 

χιλιάδες έργα δημόσιας δαπάνης 3,5 δισ. ευρώ εκ των οποίων έχουν εκταμιευτεί μέχρι σήμερα 1,2 δις. 

ευρώ στις επιχειρήσεις της χώρας, ενώ στο επόμενο διάστημα αναμένεται το ποσό αυτό να αυξηθεί 

σημαντικά καθώς πληθώρα δράσεων και έργων βρίσκονται σε εξέλιξη. 

 

Ο κ. Μαρλαφέκας ολοκλήρωσε την τοποθέτησή του, χαρακτηρίζοντας τον ΕΦΕΠΑΕ ως το πιο αξιόπιστο 

και αποτελεσματικό εργαλείο στη διαχείριση προγραμμάτων για την επιχειρηματικότητα. 



                                                                                                                    

 
 
 

 

Κατόπιν το λόγο έλαβε το στέλεχος του ΕΦΠΕΑΕ/ΚΕΠΑ-ΑΝΕΜ ΑΜΚΕ κα. Αντωνία Σουλίδου η οποία 

παρουσίασε τα κυριότερα στοιχεία της Δράσης.  

Μετά το πέρας των τοποθετήσεων ακολούθησαν ερωτήσεις από τους συμμετέχοντες δημοσιογράφους. 

Το συντονισμό της εκδήλωσης είχε ο δημοσιογράφος κ. Νίκος Υποφάντης.  

Στην συνέντευξη συμμετείχε σημαντικός αριθμός Μέσων Ενημέρωσης καθώς και στελέχη από το ΣΔΑΜ, 

τον ΕΦΕΠΑΕ και το Πράσινο Ταμείο. 

 


